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Na osnovu ilana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore, predsjedniku Vlade Crne Gore 
prof, dr Zdravku Krivokapicu postavljam sledece pitanje:

Da li cete Vi i Va§a Vlada podrzati inicijativu Pokreta za promjene da energetski 
sektor Crae Gore bude sa nultom emisijom C02 do 2030. godine cime bi, 
proizvodeci „zelenu energiju“, Crna Gora postala jedna od vodedh drzava u 
najznafajnijem projektu transformacije Evropske unije, te na tim osnovama i sa te 
pozicije ostvarila najvece benefite i dinamican i dugoracan privredni i ekonomski 
rast i razvoj?

Obrazlozenje cu dati na sjednici.

Odgovor trazim i u pisanoj formi.

ranko Radulovi^
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PoStovani predsjedni

Dostavljam Vam odgovor na pitanje Kluba poslaoika Demokratskog fronta - Pokret za 
promjene:

cse;

Postovani poslanice Radulovicu,

Zahvaljujem na postavljenom pitanju koje dolazi nekoliko dana nakon sto smo obiljezili Dan 
planete Zemlje i neposredno nakon §to je Vlada Cme Gore donijela odluku da podrucje Parka 
prirode „P!atamuni“proglasi kao prvo zasticeno morsko podrucje u Cmoj Gori.

Imajuci u vidu Vase „zeieno obojeno“ pitanje, dozvolite da na saraom pocetku ucinim jednu 
digresiju i pozdravim odluku o zaustavljanju aktivnosti na izgradnji saobracajnice podno brda 
Ljubovic u Podgorici, £ime se na svojevrstan nacin potvrduje nase ekolosko opredjeljenje.

Uvjeren sam da je i pored odlucnosti drzave u tom pogledu, gradanski aktivizam jedan od 
presudnih faktora za snazenje svijesti pojedinaca o znaCaju ocuvanja prirode i zivotne sredine.

Dakle, poslanide,

Vraticu se na Vase konkretno pitanje i saglasiti se sa konstatacijom da bi proizvodeci „zelenu 
energiju“ isli u pravcu dinamicnog i dugorocnog privrednog i ekonomskog rasta i razvoja Cme 
Gore.

Jasno je opredjeljenje ove Vlade da svoj razvoj u energetskom sektoru temelji prvenstveno na 
izgradnji novih energetskih objekata koji koriste obnovljive izvore energije. U tom kontekstu, 
ohrabruje nas podatak da je u prva tri mjeseca tekuce godine proizvodnja elektricne energije iz 
obnovljivih izvora veca od bruto potrosnje na teritoriji Cme Gore.

Buduci da se u narednom periodu ocekuje izgradnja novih kapaciteta HE Komamica, SE Briska 
gora, VE Gvozd i VE Brajici a u pripremije tender za SE Velje brdo, realno je ocekivati da ce 
energetika biti lokomotiva naseg razvoja.

Sto se tide konkretno inicijatve Pokreta za promjene da energetski sektor Cme Gore bude sa 
nultom emisijom CO2 do 2030. godine, ona je u potpunosti na liniji politike Evropske unije u 
toj oblasti.
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Podsjeticu, nulta CO2 emisija je svakako neslo cemu se mora teziti, s obzirom na to da je 
zvaniina energetsko-klimatska politika Evropske unije koncipirana tako da svi planovi i 
aktivnosti moraju biti usmjereni na smanjenje karbonske emisije do konacnog postizanja nulte 
emisije.

Kao zemlja kandidat za clanstvo Cma Gora je izmedu ostalih preuzela obavezu usaglasavanja 
svoje energetike sa tendencijom redukcije i konacnog dovodenja CO2 emisije do nulte 
vrijednosti. Shodno tome, u toku Je izrada nove energetske strategije, koja ce dati primat 
obnovljivim izvorima, cime bi se CO2 emisija postepeno svodila na nultu vrijednost.

Uvazeni poslanice,

Pozdravljam inicijativu PZP i cijenim da Je ona i vazna i pozeljna sa aspekta zelene ekonomije. 
AH u kontekstu njene pune realizacije u naznacenom roku moramo biti izuzetno oprezni sa 
davanjem obecanja.

Naime, predsjedniku Vlade 2021. godine bi najlakse bilo da saopsti kako ce Vlada Cme Gore 
pristupiti dostizanju nulte emiisje CO2 do 2030. godine, ali to bi bilo i neodgovomo, a sa aspekta 
aktuelnih kapaciteta netacno. Kao ozbiljni ljudi moramo o tome govoriti sa obavezom prema 
vremenskoj/istorijskoj distanci koJa ce ove nase rijeci provjeriti i cijeniti.

Dakle, poslanice Radulovicu,

u ovom trenutku, a posebno sagledavajudi ekonomsku stranu koja Je dodatno pogodena usled 
pandemije korona virusom, ne mozemo a da ne kazemo da bi gasenje TE Pijevlja znacilo da 
Crna Gora mora da uvozi ne malu kolicinu elektricne energije. To bi uticalo na rast cijena struje 
za gradane i privredu za 20 do 25 odsto, na gubitak 1.200 radnih mjesta, na pad nacionalnog 
BDP-a, smanjenje prihoda drzavnog budzeta itd.

Za nas Je, stoga, osnovno pitanje CO2 emisije - kako u energetskom sraislu zamijeniti 225MW 
proizvodnje iz TE PV, kojaje uz to §to je stabilna energija, neophodna za stabilnost ditavog 
energetskog sistema, ali sa druge strane i osnovni CO2 emiter?

Svakako, u ambijentu u kome voljni momenat postoji, ovo je i kljucni trenutak za donosenje 
odluke za otpocinjanje energetske tranzicije, s obzirom da je u toku izrada Nacionalnog 
energetskog i klimatskog plana Crne Gore, kojim ce se definisati krajnji rok za ukidanje sektora 
ugalja, u skladu sa principom pravedne tranzicije.

Iz svih navedenih razloga mozemo reci da se zalazemo za implementiranje drastidnog 
smanjenja CO2 emisije i prelazak nase energetike na obnovljive izvore energije. Ipak, kako sam 
i kazao, kao ozbiljni i odgovomi ljudi, odluku 0 prihvatanju 2030. godine kao godine nulte 
emisije, moramo pazljivo analizirati.

NJoJ mora prethodniti kompleksna analiza onoga §to su na§i razvojni ciljevi, zatira ciljevi 
kratkorocnog i dugoroCnog razvoja energetike kao i analize socio-ekonomskih efekata 
sprovodenja ovakve odluke.
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Uvjeren sam, ipak, da cemo na liniji Vase inicyative, a ukupnog opredjeljenja Vlade, donijeti 
ispravne odluke kako bi pravovremenno, sa malo ili bez imalo negativnih posljedica po socio - 
ekonomsku strukturu zemlje, doprinijeli ostvarenju zacrtanog cilja - tj. nulte CO2 emisije u 
Cmoj Gori.

S uvazavanjem,

Predsjednik Vlade Cme Gore 

Prof, dr Z^avko Krivokapi6

kabinet@gov.me

mailto:kabinet@gov.me



